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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "A kormánynak nem fontosak az apák?" 

Tisztelt Miniszter úr!

A  kormány  által  bevezetett  diákhitel  kedvezményekkel  kapcsolatban  számos  panasz  érkezett
Székely László ombudsmanhoz, amelyeket aztán az Alapvető Jogok biztosa ki is vizsgált.

A panaszok oka az volt, hogy a diákhitel kedvezményekről megjelent kormányrendelet szerint a
második, illetve a harmadik gyermek megszületésekor a szülő szüneteltetheti, sőt mentesülhet is a
hátralévő hitel-visszafizetési  kötelezettsége aló.  Ez a kedvezmény azonban csak az édesanyákra
terjed  ki,  az  édesapák  semmilyen  kedvezményben  nem  részesülnek,  még  akkor  sem,  ha  az
édesanyának nem, csak az édesapának van diákhitele.

Székely László jelentésében többek között kiemelte,  hogy az Alaptörvény külön hangsúlyt ad a
nemek közötti egyenlőségnek. Az Alapvető Jogok biztosa szerint nincs annak akadálya, hogy az
esélyegyenlőség elősegítése érdekében a többgyermekes, a gyermeked egyedül nevelő, továbbá a
tartósan beteg, illetve súlyosan fogyatékos gyermeket nevelő családokat további kedvezményekkel
támogassák. A jelentés említi azt is, hogy amennyiben a családban az édesapának van hiteltartozása,
az ugyanolyan teherként jelentkezik, mintha az édesanyát érintené.

Tisztelt Miniszter úr,

A kormány nem győzi  hangsúlyozni,  hogy milyen  fontosak neki  a  családok,  most  mégis  az  a
helyzet állt elő, hogy a családokat nem kezelik családként. Az Emberi Erőforrások Minisztériuma
ugyanis azt a tájékoztatást adta, hogy nem hajlandók változtatni a szabályozáson és az alapvető
jogok biztosának véleményével szemben is negatív megkülönböztetésben részesítik az apákat, ezzel
pedig különbséget tesznek család és család között is. Teszik mindezt úgy, hogy a most zajló nemzeti
konzultációban a kormány külön figyelmet szentel az apák fontosságának.



Tisztelt Miniszter úr, a kérdéseim a következők:

Miért diszkriminálja negatívan az apákat a kormány? 

Miért nem kezelik családként a családokat, amikor a kedvezményekről döntenek? 

Miért nem fogadják el az Alapvető Jogok biztosának állásfoglalását és változtatják meg a 
rendeletet? 

Tisztelettel várom válaszát!

Kocsis-Cake Olivio
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